
Carbetocin 

【IDUR】Duratocin ®   100mcg/1mL/Vial           ATC Code：H01BB03 

中文名： 巧特欣注射劑  «Ferring» 

適應症： 預防子宮收縮乏力造成的產後出血。 

藥理分類：  Oxytocic Agent. 

用法用量：  

Administration:  

  IV:  

Administer undiluted as bolus IV injection over 1 minute.  

--Following vaginal delivery, administer as soon as possible after delivery of the 

infant, preferably before delivery of the placenta.  

--Following cesarean section, administer only after delivery of infant has been 

completed by cesarean section; may administer before or after delivery of 

placenta. 
 
IM:  IM administration may also be used following vaginal delivery only. 

 
Indications and dosage regimens: 

Postpartum hemorrhage, prevention: 

Following vaginal delivery:  

IV, IM: 100 mcg (single dose only). 
 

Following cesarean section:  

IV: 100 mcg (single dose only). 
 

不良反應： 頭痛、顫抖、低血壓、潮紅、噁心、腹痛、感覺發熱、皮膚搔癢。 

禁    忌： 嬰兒出生前之懷孕和生產陣痛、引產、嚴重心血管疾病、對 carbetocin，

oxytocin 或對任一本品之賦形劑過敏、肝臟疾病或腎臟疾病、癲癇。 

注意事項：  

⚫ 麻醉下剖腹產時：僅能靜脈注射。陰道生產：靜脈或肌肉注射。 

⚫ 本品僅能在嬰兒出生後施打。生產後要儘快施打，最好能在移除胎盤前。 

⚫ 靜脈注射 carbetocin 應以不低於 1 分鐘的速度緩慢施打。  

⚫ Duratocin®只能施打一劑，不應再施打更多劑的 carbetocin。 
 

懷 孕 期：   

1. Use in pregnancy prior to delivery is contraindicated. 

2. Carbetocin induced contractions are of a longer duration than those observed 

with oxytocin and are not stopped by discontinuation of therapy. Improper use 

during pregnancy may produce symptoms similar to those observed with 

oxytocin overdosage (eg, hyperstimulation of uterus, uterine rupture). 

授 乳 期：  

1. Carbetocin is present in breast milk.  

2. Exposure to the breastfeeding infant is expected to be minimal and not expected 

to pose significant health risks as carbetocin in breast milk is rapidly degraded in 

the GI tract of a breastfeeding infant. 

儲    存： 存放在 30°C以下，避免冷凍。將小瓶放在外盒中以避免光照。 
 


